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	中文課程名稱
Chinese Name of Course
	東南亞社會發展與變遷
	模組名稱
Module Name
	選修

	英文課程名稱
English Name of Course
	DEVELOPMENT AND CHANGES IN SOUTHEAST ASIAN SOCIETY

	學制
School System
	【Day School】
□日二技2-Year College
□日四技4-Year College
□日五專5-Year Junior College
■研究所Graduate Institute
	【Division of Continuing Ed.】
□進二技2-Year College
□進四技4-Year College
	年級
Year
	1

	必修/選修
Required or Elective Course
	□必修Required course
■選修Elective course
	學分/時數
Credits/Hours
	  3學分(每學期)/
Credits per semester/
3小時(每週)
Hours per week

	學期/學年
Course Type
	□學年Year-long course
■學期 semester course
	開課單位
Dept. of Offering Courses
	東南亞碩士學位學程



	課程概要
Course Content
	本課程的主要宗旨是探討世界上最具活力的地區之一 – 東南亞地區近期的經濟發展和社會變化。課程試圖瞭解東南亞的許多國家（但不是所有國家）如何實現驚人的經濟增長和緩解貧困。它也會討論東南亞經濟發展成功（和失敗）的社會和政治原因和後果，並關注人口，移民，性別，不平等，腐敗，種族和宗教等議題。
This research seminar explores the recent economic development and social changes in one of the world’s most dynamic regions – Southeast Asia. We seek to gain an understanding of how it is that many – but not all – nations in Southeast Asia have achieved spectacular economic growth and poverty reduction. The social and political causes and consequences of economic success (and failure) are discussed, with attention to such topics as population, migration, gender, inequality, corruption, ethnicity, and religion. 

	課程目標
Course Objectives
	1. 瞭解東南亞共同的地理，文化特徵和多元化
2. 瞭解殖民主義和民族主義在東南亞的影響。
3. 瞭解第二次世界大戰後東南亞發生的社會變化和發展。
4. 瞭解當代東南亞經濟成功與失敗的社會政治因素。
5. 瞭解東南亞的主要社會經濟問題，如人口，移民，性別，不平等，腐敗，種族和宗教。
1. To understand the common geographical, cultural features and pluralism in Southeast Asia.
2. To understand the impact of colonialism and nationalism in Southeast Asia.
3. To understand the social changes and development that have occurred in Southeast Asia after the Second World War.
4. To understand the socio-political factors in the economic successes and failures in contemporary Southeast Asia.
5. To understand the major socioeconomic issues, such as population, migration, gender, inequality, corruption, ethnicity, and religion in Southeast Asia.

	配對之能力指標
Corresponding Skill Indicator / Standard
	2-1-1具備對東南亞政治學的基本知識
2-1-2具備對國際政治經濟學理論之基本認知與詮釋東南亞政經現象之能力 

	對應的產業別
Corresponding to Industry
	國際事務產業、文化創意產業

	產業對應的知能
Knowledge Corresponding to Industry
	國際事務產業
183國際事務訊息吸收與分析能力
文化創意產業
38文字編輯能力
250多國語言與多元文化分析能力

	對應的升學領域
Corresponding Grade Promotion Area
	區域研究
政治
外交

	對應升學領域的知能
Knowledge of Corresponding Grade Promotion Territory
	11對國際經貿、政治、法律及國際關係情勢的掌握
16國際觀


✶寫法可參考校務系統課程地圖課程知能檢核表第四張頁籤「系培育目標、能力指標與課程搭配表」。


